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Gemeente Deventer 
t.a.v. College van B&W 
Postbus 5000 
7400 GC Deventer 
 
 
Betreft:    
Schriftelijke vragen aan het college van B&W van Deventer over verband tussen gezondheid en 
volwassen stadsbomen  
                                                                                                                             
Deventer, 17 juni 2022                                                                                                                                
 
 
Geacht college, 
 
De KU Leuven heeft een studie gedaan naar het verband tussen de  gezondheid van inwoners en de ouderdom van 
bomen (publicatie mei 2022). Over dit onderzoek is ondermeer gepubliceerd in Environmental Health Perspectives 
(Residential Exposure to Urban Trees and Medication Sales for Mood Disorders and Cardiovascular Disease in Brussels, 
Belgium: An Ecological Study | Environmental Health Perspectives | Vol. 130, No. 5 (nih.gov) 
 
De studie laat zien dat er een positief verband bestaat tussen gezondheid en volwassen bomen. Het in stand houden 
van oude, grote bomen in een stedelijke omgeving heeft meer effect dan het aantal van een aantal kleinere jongere 
bomen. Wij hebben mede naar aanleiding van de studie de volgende vragen:    

1) Is het college bekend met het onderzoek van de universiteit van Leuven. Zoja, Onderschrijft het college de 
conclusies dat er een positieve relatie bestaat tussen volwassen bomen en gezondheid? 

2) Onderschrijft het college de bevindingen van de onderzoekers dat je beter volwassen bomen kunt laten staan 
in plaats van jonge exemplaren aanplanten?   

3) In de Deventer binnenstad zijn een aantal locaties waar bomen in beeld zijn die op de nominatie staan om te 
worden gekapt, bijv. Nieuwe Markt en Sluiskwartier. Is het college bereid om de voorgenomen kap naar 
aanleiding van de nieuwste wetenschappelijke inzichten te heroverwegen? Zonee, op basis van welk 
gezondheidswetenschappelijk onderzoek baseert het college zich dat jonge aanplant hetzelfde effect heeft? 

 
In het kersverse bestuursakkoord staat dat het laanboomverjongingsbeleid wordt herzien. Dit betekent dat het 
(geamendeerd vastgestelde) Bomenbeleidsplan uit juli 2021 moet worden geactualiseerd en dat er een nieuw 
raadsbesluit moet worden voorgelegd.  

4) Hebben de nieuwe inzichten op het gebied van gezondheid en volwassen bomen gevolgen voor dit 
voornemen uit het coalitieakkoord? Zonee, waarom ?  

5) Wanneer wordt naar verwachting een herzien bomenbeleidsplan (waarin het geamendeerde deel wordt 
teruggedraaid) aan de raad ter besluitvorming voorgelegd? 

6) Hoe wordt het participatieproces van de inwoners van Deventer (maatschappelijke groeperingen, bewoners 
e.d.) bij de vaststelling van het herziene bomenbeleid uit juli 2021 vormgegeven?  

7) Hoeveel laanboomverjongingsprojecten (o.a. kaplijst vergunningen openbare ruimte) vallen onder het 
geamendeerde beleid uit juli 2021?   

8) Hoe garandeert het college dat er geen onomkeerbare ingrepen in het bomenbestand plaatsvinden voordat 
de raad heef besloten op een opnieuw te herzien bomenbeleidsplan? 

9) Eerder dit jaar heeft de bezwaarschriftencommissie de aanbeveling gedaan om de kapcriteria te actualiseren 
aan de huidige eisen ten aanzien van klimaatverandering, -adaptatie en biodiversiteit. Welke actie heeft het 
college tot nu toe ondernomen en hoe worden de recente wetenschappelijke resultaten in de systematiek 
meegenomen?        

 
Met hartelijke groet, 
Tjeerd van der Meulen - GroenLinks Deventer 

https://ehp.niehs.nih.gov/doi/10.1289/EHP9924
https://ehp.niehs.nih.gov/doi/10.1289/EHP9924
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Geachte meneer Van der Meulen,

In uw brief van 17 juni jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over het verband tussen 
gezondheid en volwassen stadsbomen. Ons antwoord is als volgt.

Vraag 1

Is het college bekend met het onderzoek van de universiteit van Leuven. Zoja, Onderschrijft het college de 
conclusies dat er een positieve relatie bestaat tussen volwassen bomen en gezondheid? 
 
Antwoord

Het college was niet bekend met dit onderzoek, maar heeft geen redenen om te twijfelen aan de resultaten en 
conclusies van het onderzoek. 

Vraag 2
Onderschrijft het college de bevindingen van de onderzoekers dat je beter volwassen bomen kunt laten staan 
in plaats van jonge exemplaren aanplanten? 

Antwoord

Het college onderschrijft in algemene zin dat je volwassen bomen beter kunt laten staan i.p.v. jonge bomen 
aan te planten. Hier handelt het college in algemene zin dan ook naar.

Vraag 3
In de Deventer binnenstad zijn een aantal locaties waar bomen in beeld zijn die op de nominatie staan om te 
worden gekapt, bijv. Nieuwe Markt en Sluiskwartier. Is het college bereid om de voorgenomen kap naar 
aanleiding van de nieuwste wetenschappelijke inzichten te heroverwegen? Zonee, op basis van welk 
gezondheidswetenschappelijk onderzoek baseert het college zich dat jonge aanplant hetzelfde effect heeft? 
 
Antwoord

Het uitgangspunt is altijd om kwalitatief goede bomen waar mogelijk te behouden. Dit geldt in beginsel voor 
alle projecten en dus ook voor de genoemde voorbeelden. In de voorbereidingsfase van projecten wordt een 
zorgvuldige afweging gemaakt ten aanzien van het kappen van bomen. Hierbij valt te denken aan onder 
andere veiligheidsaspecten en inpasbaarheid van bomen binnen de plannen. Ook hier gaat het om een 
integrale afweging van functies zoals (weg)verhardingen, riolering, civiele kunstwerken, huizen, kabels en 
leidingen die soms schade ondervinden door bomen, etc.  



Vraag 4
Hebben de nieuwe inzichten op het gebied van gezondheid en volwassen bomen gevolgen voor dit 
voornemen uit het coalitieakkoord? Zo nee, waarom ? 

Antwoord

Nee. Het huidige bomenbeleidsplan is al gericht op het in stand houden van een kwalitatief goed 
bomenbestand. Het college zet in op behoud waar mogelijk en daar waar nodig vervanging. Omdat de raad 
en het college het belang van bomen onderkennen is de motie ‘100.000 plus bomenplan’ aangenomen. Om 
naast de instandhouding van het huidige bomenbestand zelfs nog een uitbreiding te doen van het areaal 
bomen binnen onze gemeente, wordt hier momenteel al uitvoering aan gegeven. Hiermee laat het college 
zien dat het zich wel degelijk bewust is van het belang van bomen.

Vraag 5
Wanneer wordt naar verwachting een herzien bomenbeleidsplan (waarin het geamendeerde deel wordt 
teruggedraaid) aan de raad ter besluitvorming voorgelegd? 

Antwoord

Er wordt momenteel ambtelijk gekeken hoe deze passage uit het coalitieakkoord een plek krijgt in het beleid. 
Zodra dit gereed is, wordt dit aan het college en de raad voorgelegd. Dit is naar verwachting na de zomer. 

Vraag 6
Hoe wordt het participatieproces van de inwoners van Deventer (maatschappelijke groeperingen, bewoners 
e.d.) bij de vaststelling van het herziene bomenbeleid uit juli 2021 vormgegeven? 

Antwoord

Het huidige Bomenbeleidsplan 2021 – 2030 is een actualisatie van het Bomenbeleidsplan 2007 – 2017. De 
Deventer Bomenstichting is hierbij betrokken geweest. Het college kiest ervoor om deze aanpassing van het 
bomenbeleidsplan kleinschalig te houden omdat het hier gaat om een relatief kleine aanpassing van de 
werkwijze c.q. methode om hetzelfde doel te bereiken, namelijk het in stand houden (en soms uitbreiden) van 
ons bomenbestand. De door het college beoogde werkwijze komt echter beter tegemoet aan de bredere 
belangen die er in de fysieke leefomgeving zijn en ze gaat daarbij tevens nog effectiever om met de 
beschikbare middelen binnen het programma Leefomgeving door een integrale aanpak van projecten. 
 
Vraag 7
Hoeveel laanboomverjongingsprojecten (o.a. kaplijst vergunningen openbare ruimte) vallen onder het 
geamendeerde beleid uit juli 2021? 

Antwoord

Op basis van de jaarlijkse boomveiligheidscontrole worden er verspreid over de gemeente Deventer jaarlijks 
bomen gekapt en vervangen daar waar mogelijk. De geprogrammeerde opgaven voor 2021 zijn herzien op 
basis van het geamendeerde beleid uit juli 2021. Er resteren momenteel 3 projecten voor uitvoering op korte 
termijn. 

Vraag 8
Hoe garandeert het college dat er geen onomkeerbare ingrepen in het bomenbestand plaatsvinden voordat 
de raad heef besloten op een opnieuw te herzien bomenbeleidsplan? Het geamendeerde beleid uit juli 2021 is 
de basis, totdat de raad een nieuw besluit heeft genomen.

Antwoord

Het geamendeerde beleid is voor 2021 uitgangspunt geweest bij de laanboomverjongingsprojecten. Zodra de 
raad een nieuw besluit heeft genomen is het mogelijk om aan de hand van nieuwe criteria 
laanboomverjongingsprojecten uit te voeren. Tot dat moment geldt het huidige beleid en wordt daar ook naar 
gehandeld. Wellicht ten overvloede meldt het college dat het doel van ons bomenbeleid/beheer erop gericht is 
om het bomenbestand zo lang en zo veel mogelijk in stand te houden. 

Vraag 9
Eerder dit jaar heeft de bezwaarschriftencommissie de aanbeveling gedaan om de kapcriteria te actualiseren 
aan de huidige eisen ten aanzien van klimaatverandering, -adaptatie en biodiversiteit. Welke actie heeft het 



college tot nu toe ondernomen en hoe worden de recente wetenschappelijke resultaten in de systematiek 
meegenomen?

Antwoord

De raad heeft een motie hiertoe verworpen (motie: Urgentie actualisering bomenkapcriteria, 9 maart 2022). 
Het college is van mening dat binnen de huidige kapcriteria een zorgvuldige afweging wordt gemaakt m.b.t. 
het kappen van bomen en heeft daarom geen aanvullende acties ondernomen.

Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

M.A. Kossen R.C. König
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